

何錫安博士



何錫安博士為智賦集團創辦人兼董事長，其集團業務包括公司組成、投資、基建工程規劃設計、管理及融資等。何博士在香港及內地營商逾四十年，為經驗豐富的企業家及工程與工業顧問。

何博士為香港大學電機工程學理學士和碩士，並擁有英國華威大學工程學博士學位，以及英國曼徹斯特都城大學榮譽法律學士學位。

何博士為香港註冊工程師及英國特許工程師，一直熱心參與業界及相關組織的會務，建樹良多。何博士現為粵港科技產業促進會理事會成員；自二〇〇〇年起擔任重慶市政府粵港經濟合作促進會委員；亦曾擔任香港科技協進會會長及香港工程師學會多個分部的主席、委員會成員和委員。此外，他亦獲選為香港首屆特區政府的推選委員會委員及香港特區第九至十二屆人大選舉會議委員。

自一九八二年起，何博士以其豐富的專業知識和經驗，為提升香港及英國的高等教育水平作出貢獻；於香港理工學院及城市理工學院升格為大學的過程中，擔當課程顧問的角色；此外並為其他學術機構作出貢獻逾三十年，其中包括英國大學審查委員會、英國工程及科技學會、香港學術評審局、香港工程師學會等；並擔任大學博士生導師超過十年；同時亦任公開大學科技學院的學術顧問小組成員多年。

為表揚何錫安博士對香港及本校所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予何錫安博士。

Dr Simon Ho Shek-on

Dr Simon Ho Shek-on is the founder and Managing Director of Talent Wealth Group Limited, which provides services including company setting, investment and infrastructure project planning, management and financing. He has more than forty years of experience in the fields of entrepreneurship, engineering, project management and industrial engineering consultancy in Hong Kong and mainland China.

Dr Ho obtained his degrees of Bachelor of Science and Master of Science from the University of Hong Kong and received his Doctor of Engineering from Warwick University, UK. He also holds a Bachelor of Laws (Honours) degree from Manchester Metropolitan University, UK.

Dr Ho is a registered professional engineer in Hong Kong and chartered engineer in the UK. He has been actively participating in and making significant contributions to various engineering institutions and professional bodies. Currently he is a Board Member of the Guangdong-Hong Kong Association for the Promotion of Technology Enterprise (HK) Limited. Since 2000, he has been a Council Member of Chongqing-Hong Kong Council for the Advancement of Economic Development. Besides, he has served as President of Hong Kong Association for the Advancement of Science and Technology, and Chairman, Committee Member and Council Member of different divisions of the Hong Kong Institution of Engineers (HKIE). He was also a Member of the Selection Committee for the First Government of the HKSAR and a Member of the Selection Assembly of the 9th to 12th National People's Congress of the HKSAR.

Since 1982, Dr Ho has enthusiastically contributed his expertise to the advancement of higher education in Hong Kong and the UK. He acted as a Course Advisor for the then Hong Kong Polytechnic and City Polytechnic in the course of upgrading into universities. He has served as a Course Assessor for the British Council of National Academic Award, Hong Kong Council for Academic Accreditation, HKIE and the British Institution of Engineering and Technology for more than three decades, as well as Industrial Advisor of engineering doctorate courses of universities for more than ten years. Dr Ho is also a long-standing Member of the Advisory Peer Group of the School of Science and Technology of the OUHK.

In recognition of Dr Simon Ho's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.